
Forældremøde i Børnehaven Solsikken og Naturhaven 

Mandag d. 27. februar, 2023 

Medarbejdere: Janne, Helle & Susanne. 

Forældre: Anne, Niels, Rikke, Rikke, Maria og Winnie 

Afbud: Johanne 

1. Nyt fra Ledelsen 

a. Mia stopper til udgangen af august. Stillingen slås op så ny medarbejder er klar til 

september. Indtil da har vi Ulla  

b. Tonni er rykket over på Brumbassestuen, hvor hun og Troels har fået banket et utrolig godt 

samarbejde sammen 

c. 1. byggemøde med kommunen og Solsikken er afholdt vdr det nye Solsikken. Meget 

positivt. Der arbejdes pt. Videre med ønsker til legepladsen. 

2. Nyt fra Husene 

a. Naturhaven 

i. Vi har modtaget ekstra børn i år pga stor børnetilgang i kommunen. Det er blevet 

oplevet som utrolig positivt. Storegruppen blev sendt i spejderhytten ved siden af, 

imens Lille- + Mellemgruppen blev hjemme. Det har givet fysisk og mentalt bedre 

plads til alle.  

ii. Det har dog også været hårdt på nogle punkter – med mange små/unge børn, 

følger også mange bleskift. 

iii. Naturhaven melder sig på banen med samme/lignende løsning ved behov. 

iv. Holdt fastelavn med tøndeslagning hvilket gik skønt 

v. Der er ansat 2 ekstra da vi modtog ekstra børn. Dem skal vi nu sige farvel til 

sammen med storegruppen 

vi. Vi har studerende, Jannie, i 7 ugers praktik 

b. Solsikken 

i. Siden sidst har det stået ”i Svampen tegn”. Samarbejdet med kommunen har været 

meget godt i denne situation. Det er desuden gået rigtig godt med Græshopperne i 

Troldehytten; de har nydt at kunne boltre sig, samtidig med at ”de små” Mariehøns 

har fået ro i huset til at lære at gå i Børnehave, og Brumbasserne har fået afsluttet 

deres tid i børnehaven med mere ro og plads. 

ii. Mariehønsene er blevet struktureret i flere grupper, og der er kommet lidt flere 

kræfter ind i gruppen – begge dele har givet pote 

iii. Fastelavn blev holdt som karneval med sambaoptog og afsluttet med 

Forældrekaffe og boller. STOR succes hos børn og personale, og fantastisk 

opbakning fra Forældregruppen. 

3. Opdt. på skimmelsituationen 

a. Stuen er fortsat hermetisk lukket af, da det står og tørrer HELT op. Denne delprocess er 

den, der tager længst tid. Det er betonen, der endnu ikke er tørret helt op – og skimmel kan 

IKKE gro i beton 

b. Når tørringen er overstået, tages HELE gulvet op, for at være 100% sikker. 

c. Skimlen var forårsaget af et læk på kloarken.  

4. Flere børn i Naturhaven 



a. Vi blev spurgt af Forvaltningen om vi kunne rumme flere børn henover efteråret/vinteren, 

da der var pres på pladserne i kommunen. Det forløb utrolig godt for både børn, forældre 

og personale. Løsningen gav plads til ”de små” i Naturhaven som blev mere modige og fik 

mere ro. ”De store” fik lov til fylde som de havde behov for, og voksede flot med opagevn 

b. Vi er blevet spurgt om vi er villige til at gøre det igen i år. Naturhaven har sagt ”Ja”. Der er 

opbakning til denne beslutning fra ledelsen, personalet og Forældrebestyrelsen. 

c. Der ønskes en bedre garderobe-løsning inden ”næste omgang”.  

5. Arbejdet med visionen: Fra Middelfart til Verdensborger 

a. Der skal arbejdes med denne vision i år. Det skal bringes helt ned i praksis til et niveau, hvor 

børnene kan være med, i stedet for at være noget ”fluffy” noget der ligger og svæver 

b. Der er lavet nyt materiale, men dette var ikke kommet endnu. Vi kigger på det til næste 

bestyrelsesmøde. 

c. Der skal revideres lærerplaner i år 

6. Omtale på Sociale Medier (Facebook) 

a. Igennem to omgange den seneste tid været oppe at vende på Facebook (Middelfart + 

HvorErDerEnVoksen gruppen) vdr. henholdsvis skimmel på Græshoppestuen og Udflytning 

til Pavillonen. 

b. Det har overordnet været tydeligt, at det var Forvaltningen man var ”ude efter”, men det 

har haft en stor negativ effekt på personalet og deres jobglæde og mentale velvære. 

7. Forældremøde d. 29. marts 

a. Janne vil kommentere på SoMe sager, og forklare hvilken effekt disse har på personalet (og 

børnene), når deres arbejdsplads (børnehave) omtales negativt.  

b. Anne kommer ind på den høje grad af dialog vi er blevet mødt med hos 

Forvaltningen/Kommunen/politikerne. Møder ang. den nye Solsikken, den nye 

fordelingsmodel, kommunikation med Birgit og Annette vdr. de fysiske rammer, mv. 

c. Winnie, Johanne og Maria stopper i bestyrelsen da deres børn er startet i førskole. Farvel 

og mange tak for alle kræfterne I har lagt i bestyrelsen. Niels og Rikke fortsætter. Anne og 

Rikke er på valg, og ønsker begge at genopstille. Rikke ønsker at genopstille som suppleant, 

da hendes datter kun har 1 år tilbage. 

d. Der skal vælges 3 nye medlemmer foruden de to der genopstiller. Af de 3 nye skal to være 

suppleanter.  

8. Evt. 

a. Solsikken og Naturhaven har kommunes børnehavebus 2 uger i Maj. Personalet er begyndt 

at kigge på ideer og muligheder hvad angår ture. Omkostninger til buschauffør og diesel 

afholdes af kommunen. Bussen er tilgængelig fra matriklen kl. 8, og skal være hjemme igen 

senest kl. 15 

 

 

 


